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O mai înfeleaptă 
programare 

a eforturilor noastre 

— Repertoriul viitoarei stagiuni mi se pare 
interesant, mai ales pr in prioritatea ce se 
acordă pieselor româneşti . Prezenţa unor 
opere din marea dramaturgie universală este 
binevenită pe scena noastră. Nu înţeleg to
tuşi de ce, din întreaga operă shakespeareea-
nă, a fost aleasă tocmai Regele Lear. De
sigur, sînt argumente „pro" şi „contra"... 
Personal, opinez pentru un alt text. Lear s-a 
mai jucat, cu ani în urmă. Dacă programa
rea ei porneşte însă de la criteriul că unui 
actor de frunte al teatrului, să zicem lui 
George Calboreanu, trebuie să i se ofere o 
asemenea part i tură , argumentul poate f i ac
ceptat, adăugîndu-se avantajul unei nume
roase distribuţii , al unor roluri excelente 
pentru actorii Naţ ionalului . 

— Care este contribuţia dumneavoastră la 
realizarea acestui repertoriu ? 

— Repet acum în Al patrulea anotimp de 
Horia Lovinescu. în care joc rolul Nina 
Elefterescu-Cristodoru, în regia lui Mihai 
Berechet. Rolul îmi place foarte mult, nu 
numai pentru pitorescul personajului, ci şi 
pentru trăsături le spirituale cu care a fost 
învestit. Voi juca alături de Nataşa Ale
xandra, Emanoil Petruţ . Damian Crîşmaru 
— o distribuţie excelentă, care îmi convine, 
pentru că s-au găsit actorii potriviţi în ro
luri potrivite. 

— Orice actor visează la un rol, sau la 
mai multe... Ce aţi dori să jucaţi ? 

— Mă gîndesc, de multă vreme, la Ma
dame Sans-Gene. Cinci ani la rînd mi s-a 
promis programarea acestei piese... O aştept 
şi azi. Deci, unul dintre visuri nu s-a rea
lizat. Mă preocupă Caterina din Scorpia im-
blînzită, ca şi Lucrezzia Borgia. Alte v i 
suri... 

— Pe scenă aveţi o energie extraordinară, 
creaţi imaginea dinamismului î?isuşi; văd că 
şi rolurile pe care vi le doriţi fac parte din 

această familie... Vă mai rămtnc timp şi 
pentru alte experienţe f 

— Recent a avut loc premiera fi lmului 
Tinereţe fără bătrîneţe, în regia Elisabetei 
Bostan, în care am jucat şi eu. Turnez pen
tru televiziune, o peliculă inspirată de roma
nul poliţist Trandafirul alb. Colaborarea cu 
televiziunea şi ca cinematografia este inte
resantă, deşi de cele mai multe ori, noi, 
actorii sîntem luaţi prin surprindere, r i tmul 
de lucru este infernal — şi nu reuşim să 
pregătim rolurile aşa cum am vrea. 

— Ce aţi dori să vă aducă viitoarea şi 
...viitoarele stagiuni ? 

— împlinirea unui vechi deziderat : re
pertoriul de perspectivă, atît de des promis 
şi încă nerealizat, conceput în funcţie de 
actorii din colectiv. în felul acesta, l i s-ar 
oferi acestora posibilitatea studiului minu
ţios şi temeinic. $tiu. e o treabă grea ; dar 
întrucît noua conducere nc-a promis-o în
seamnă că e posibilă. 

Aş mai dori o mai înţeleaptă programare 
a eforturilor noastre. Prea adesea termenele 
se uită. premierele se amînă. Iar amînări le 
răcesc spectacolul, lac să scadă entuzias
mul, munca devine mecanică. Din punctul 
meu de vedere, pentru felul meu de a mun
ci, prefer munca concentrată, vie. 
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